
PROTOKÓŁ Nr XXXI/2010 

 

 

 

z XXXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 12 stycznia 2010 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 15
00

, a zakończyła się o 

godzinie 16
05

. Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział brało 14, co stanowi 93 %. W sesji udział brało 4 

pracowników urzędu gminy oraz 1 osoba zainteresowana obradami. 

 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Podjęcie uchwał : 

            - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok, 

            - w sprawie przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

              przestrzennego Gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto (dz. 16/1).  

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie obrad XXXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka – stwierdzenie quorum. 
 

XXXI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył i powitał zebranych Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

 

Ad. 2 

Podjęcie uchwał.  
 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przekazał, że 7 stycznia został poinformowały przez Regionalną Izbę Obrachunkową, że 

zostaje wszczęte postępowanie w stosunku do uchwały , którą Rada przyjęła budżet na 2010 

rok. RIO zakwestionowała § 10. 

Odczytał § 10 z podjętej uchwały. 

Przekazał, że zapis „po uzyskaniu akceptacji Rady”, nie jest zgodny z ustawą o samorządzie 

gminnym. Została wyznaczona rozprawa na 13 stycznia. Kierownik oddziału RIO w Toruniu 

poinformował, że gdyby doszło do zmiany tego zapisu wszystko będzie w porządku. Zmiana 

ma polegać na wykreśleniu cytowanego zapisu.  

Odczytał art. 18 pkt 9 lit. „i” ustawy o samorządzie gminnym. 

Poprosił o wprowadzenie zmiany w uchwale.  
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Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

budżetu gminy na 2010 rok. 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym się 

Uchwałę Nr XXXI/189/2010 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu na 2010 rok 
 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że pierwsza uchwała dla działek w Czarnym Błocie została wywołana w 2005 

roku. W 2009 roku dokonano zmian w tej uchwale w wyniku procedur planistycznych, plan 

został uchwalony z pominięciem działki 16/1, ponieważ nie było map z tą działką. Jest to 

działka pana Tofila. 

Dla tej działki chcemy wywołać uchwałę. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Czarne Błoto (dz. 16/1). 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXXI/190/2010 

w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

                  przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Czarne Błoto 

                  (dz. 16/1) 
 

 

Ad. 3 

Wolne wnioski i zapytania. 
 

Krzysztof Rak – radny 

Została wszczęta procedura o możliwości składania wniosków do studium . Było o tym 

ogłoszenie w prasie lokalnej „Nowościach” i obwieszczenie. Dlaczego nie zostało to 

ogłoszone w miejscowościach na tablicach ogłoszeń ani sołtysi nie zostali powiadomieni. 

Odczytał art. 11 ustawy o zagospodarowaniu i planowaniu przestrzennym. 

Dlaczego termin ustawowy nie został spełniony, dlaczego też radni nie zostali poinformowani 

o przystąpieniu do planu, o możliwości składania wniosków. 28 grudnia była sesja,  29 

grudnia ukazało się ogłoszenie w „Nowościach” i żadnych informacji radni nie otrzymali. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

29 grudnia ukazało się ogłoszenie o przystąpieniu do sporządzenia zmiany studium i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Zławieś Wielka. Zgodnie z ustawą 

ogłosiliśmy to w prasie, bip-ie i w sposób zwyczajowo przyjęty na tablicy ogłoszeń w 
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urzędzie gminy. Ogłoszenie nastąpiło dlatego, że kolega, który się tym zajmuje znalazł 

uchybienie w procedurze polegające na tym, że nasze ogłoszenie w gazecie dotyczące 

poprzedniej procedury ukazało się przed ogłoszeniem uchwały, dlatego nastąpiła wada 

prawna z tego powodu od początku należy przejść z procedurą. Wada ta mogła spowodować 

odrzucenie przez biuro prawne. Nowa procedura zakłada też przyjmowanie nowych 

wniosków. Pod uwagę będą brane stare i nowe wnioski. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Po to jest prawnik w gminie, żeby służył pomocą i powinien dopilnować, żeby było to w 

czasie. Można domniemać, że sposób zwyczajowo przyjęty to tylko w gminie ale i powinni 

być powiadomieni sołtysi. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że studium przygotowywała pani Czajkowska i też tego nie zauważyła. Nikt 

tego celowo nie zrobił. W nowym studium mamy 1,5 tysiąca hektarów terenów budowlanych 

i nikomu nie zależy, żeby całą gminę pokrywać terenami budowlanymi. 

Wnioski będą przyjmowane do 19 stycznia włącznie. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Uważa, że z art. 11 pkt 1 ustawy wynika, że takie ogłoszenie powinno być w każdej 

miejscowości. Gdyby takiego obowiązku nie było to celowym jest powiadomienie 

mieszkańców o takiej możliwości. 

Ogłoszenie w „Nowościach” – nie jest gazetą najczęściej czytaną. Ogłoszenie w bip – 

większość informacji o pracy Rady jest na stronie internetowej. Jest to tak ważna sprawa, że 

powinna być na główniej stronie urzędu, żeby każda osoba zainteresowana miała dostęp do 

tej informacji. Jeżeli jest to naruszenie ustawy to osoby, które nie miały możliwości złożenia 

wniosku będą mogły to podnosić jako wadę prawną i to studium będzie cofnięte w urzędzie 

wojewódzkim, bo będzie to wada prawna podczas procedowania nad studium. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Kolega, który się tym obecnie zajmuje opiniował studium i dla Bydgoszczy i dla Torunia. 

Uważa on, że teraz została zachowana strona prawna i teraz jest wszystko w porządku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że dobrze stało się dla gminy, że został zatrudniony pracownik z urzędu 

wojewódzkiego, który bezpośrednio nadzorował studium. Wszystkie uchybienia, które pan 

Pelc zauważa naprawiamy. Lepszego eksperta w tej branży gmina nie może mieć. 

Postępujemy zgodnie z prawem tak jak powinno być dlatego uchybienia nie ma. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Mamy prawniczkę i prosi, żeby ona skomentowała, czy będzie uchybienie, czy nie. Wyraźnie 

pisze w ustawie, że w sposób zwyczajowo przyjęty. Określmy sobie co to znaczy, czy tylko 

bip i tablica ogłoszeń w urzędzie bo sołtysi o tym nie wiedzieli. Wchodząc na stronę 

internetową gminy powinna się znaleźć informacja, że przyjmuje się wnioski do studium, a na 

pierwszej stronie była informacja na temat HDK, dzisiaj jest o sesji. 

Wchodzimy w newsy i jest ogłoszenie o uchwale o Czarnych Błotach, którą przyjmowaliśmy. 

Musimy ustalić sobie hierarchię ważności, czy uchwała odnośnie Czarnego Błota, czy 

studium. Na stronie bip-u jest tylko 90 odwiedzin. Co jest wiarygodne, czy bip, czy strona 

internetowa urzędu gminy. Musi być spójność. 
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Prosi o to, żeby wszystkie najważniejsze informacje  znajdowały się na stronie urzędu gminy, 

bo tam wszyscy mieszkańcy wchodzą. Niektórzy nie wiedzą co to jest bip i czego tam można 

szukać. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, co mieści się w pojęciu zwyczajowo przyjęty. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Poinformowała, że jeżeli nie ma bardziej szczegółowo opracowanych zasad to na pewno nie 

ma wątpliwości, że ogłoszenie na tablicy ogłoszeń urzędu gminy jest ogłoszeniem 

spełniającym wymogi ustawowe – w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że może zadzwonić do sołtysa Angowkiego i przekazać, że ściąga tablicę 

ogłoszeń bo jest zbędna, bo wystarczy, że wszyscy mieszkańcy przyjdą do urzędu gminy i 

wszystkiego się dowiedzą. Tak wynika z odpowiedzi radczyni. Po sesji dzwoni, że ściąga 

tablicę, bo jest zbędna. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Przekazała, że mówiła o przepisach prawa miejscowego. Myśli, że tablice ogłoszeń w 

sołectwach służą do wywieszania jeszcze innych ogłoszeń i myśli, że są potrzebne 

mieszkańcom. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Dzisiaj podejmowaliśmy uchwałę, że wchodzi w życie w sposób zwyczajowo przyjęty na 

terenie gminy tj. na tablicach ogłoszeń w urzędzie gminy i sołectwach. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Rozumie, że radczyni pracuje za jakieś pieniążki, ale też powinna dbać o społeczeństwo. 

Niech Pani tak pracuje, że nam pomaga. Nie jesteśmy przeciwko Pani bo wtedy wychodzimy 

na głupków. Przychodzą do mnie ludzie i mówią jak wy tam działacie. Jak Pani mówi w ten 

sposób, że to wystarczy w gminie i bip-ie to jest załamanie, to po co pisze, że w sołectwach. 

Trzeba tam ogłosić gdzie rolnik najszybciej dojdzie, to jest proste i logiczne. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

W zacietrzewieniu Państwo nie słyszeli co mówię. 

Jeżeli Państwo nie uregulujecie w sposób szczegółowy trybu ogłaszania to ogłoszenie na 

tablicy ogłoszeń w urzędzie gminy spełnia wymogi ustawy. 

Każda uchwała, która jest podejmowana może być publikowana gdzie radni sobie życzą jeżeli 

to zostanie zapisane w sposób szczegółowy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że ani w statucie ani w regulaminie nie ma takiego określenia, gdzie powinny być 

ogłaszane uchwały.  

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Stwierdziła, że nic nie stoi na przeszkodzie, żeby to zmienić. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o konkretną odpowiedź na pytanie dlaczego, niektóre informacje wywiesza się na 

tablicach ogłoszeń typu obwieszczenie o wyborach, o zebraniach, dlaczego ogłoszenie na 

temat studium nie zostały umieszczone na tablicach w sposób zwyczajowo przyjęty. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powinno to być ustalone. 

 

Anna Zdziubany – radca prawny 

Nie ma żadnych przeszkód, żeby ustalić gdzie  mają być ogłaszane uchwały. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Może znajdą się osoby, które będą chciały składać wnioski więc należało poinformować o 

takiej możliwości. Informacja na tablicach ogłoszeń w urzędzie jest obwieszczeniem, a to nie 

spełnia wymogów ustawy. Ogłoszenie jest w prasie, później obwieszczenie natomiast w 

sposób zwyczajowo przyjęty w danej miejscowości – tego też nie widać. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Nie widzi problemu, żeby było w sołectwach. W niczym to nie zmieni, że ktoś o czymś nie 

wiedział. Na każdym zebraniu we wszystkich miejscowościach, niektórzy mówią „a ja nie 

wiedziałem o zebraniu”. O sesji wiedzą nawet mieszkańcy Torunia. Jedna Pani złożyła 

wniosek o zmianą nazwy ulicy w Starym Toruniu z ulicy Sołeckiej na ulicę Dobrą. Zwróci się 

do Rady Sołeckiej w Starym Toruniu o rozpatrzenie tego wniosku. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Obecnym mieszkańcom nazwa ulicy Sołecka odpowiada, nie odpowiada tym, którzy jeszcze 

nie mieszkają. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Jeśli rada sołecka nie wycofa wniosku to pozostanie ta nazwa ulicy. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy nadawanie nazwy ulicy jest prawnie ustalone, kto wnioskuje o nazwę ulicy. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że o nazwie ulicy decyduje Rada Gminy. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Poprosił o remont wiaty przystankowej w Toporzysku. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Dotyczy studium i spotkania z panią Czajkowską. 

Niektóre wnioski nie były brane pod uwagę bo zostały złożone po terminie. Czy te wnioski 

będą uwzględnione na tym etapie. Czy trzeba składać nowe wnioski. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że wnioski, które wpłyną i wpłynęły będą rozpatrywane zgodnie z ustawą 

przez wójta, to nie jest równoznaczne z przyjęciem. Rada będzie zajmowała się studium 

dopiero w ostatnim momencie opracowania. 

 



 6 

Zbysław Krawulski – radny 

Przypomniał, że 4 stycznia miał odbyć się przetarg w związku z terenami zalewowymi. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że wpłynęła 1 oferta na opracowanie z Hydroprojektu Gdańskiego w kwocie 

ponad 50 tysięcy złotych. Z oferty tej nic nie wynikało i z niej zrezygnowaliśmy. Udało nam 

się nawiązać kontakt z dyrektorem Hydroprojektu Włocławskiego. Objechaliśmy teren. 

Przyjęliśmy kierunek opracowania dokumentacji. Wykonanie koncepcji za takie pieniądze 

mijało się z celem. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Poinformował, że składał wszystkie wnioski w terminie, czy będzie musiał jeszcze raz je 

powtórzyć. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa. 

Poinformował, że nie trzeba powtarzać, ale można złożyć, zostaną wszystkie rozpatrzone. 

 

Dariusz Witkowski – osoba zainteresowana obradami 

Działka 18/9 była w planie miejscowym przyjęta. Z mapek wynika, że są to tereny MUS, a w 

tej chwili w studiu figuruje jako MS. Chciałby wiedzieć jak jest faktycznie. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował pana Witkowskiego, że musi zejść do biura i wtedy zobaczy się na mapie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poinformował, że lokalne drogi w Górsku nie bardzo były przejezdne. 

W Górsku odśnieża pan Zyska i Wołowski. Poprosił, żeby te osoby były z urzędu docenione, 

należy im się odwdzięczyć. 

 

Bogdan Damrat – radny 

Na terenie gminy jest może 30 osób, które odśnieżają , to jest zwyczajowo przyjęte. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Miała okazję jeździć drogami powiatowymi i gminnymi w niedzielę i wszędzie tam gdzie 

chciała to dotarła. Urząd gminy stanął na wysokości zadania. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Kiedy sypał śnieg dzwonili ludzie i zgłaszali chęć pomocy przy odśnieżaniu. Na terenie 

gminy było 11 pługów gminnych, które jeszcze robił SKR, być może w części już ich nie ma. 

Na terenie naszej gminy pracowało 13 pojazdów przy odśnieżaniu. W pierwszej chwili 

staraliśmy się utrzymać drogi w przejezdności. Wszystkim, którzy pomagali przy odśnieżaniu 

należą się słowa uznania. W jednym przypadku zapytano, czy będzie zwrot za paliwo lub 

będzie umorzenie podatku. Jest też w kontakcie z Wojewódzkim Sztabem Kryzysowym, ale 

od nich wiadomości nie zawsze się potwierdzają. W naszych szkołach zajęcia odbywały się 

normalnie. Sytuacja jest opanowana. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że mieszkańcy ulicy Orzechowej w Czarnowie proszą o przyczepę szlaki, 

rozrzucą ją sami. 
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Rafał żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Rozdał radnym zaproszenia na spektakl młodzieżowego teatru, który działa przy GOK. 

 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył XXXI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Uwagi do protokołu XXXI sesji z 12.01.2010r. wniesione przez radną Małgorzatę Kutnik. 

 

Str.3  ostatnia wypowiedź 

1. czyli- której stronie teraz wierzyć? Prosiła o spowodowanie, żeby te wszystkie 

najważniejsze informacje typu studium, typu sesja znajdowały się na stronie urzędu 

gminy, bo tam przede wszystkim mieszkańcy wchodzą. Ludzie nie wiedzą, co to jest 

BIP i czego tam szukać.  

 

Str.5 po pierwszej wypowiedzi M.Kutnik 

2. Tadeusz Smarz - powiedział,ze t rzech już odpowiadało. 

 

Str. 5 po czwartej wypowiedzi K.Rak 

3. Zbigniew Drewnowski – powiedział, że nic nie  stoi na przeszkodzie, żeby to ogłosić w 

sołectwach, czy na tablicach, bo główny zarzut,  jest taki że nie było to ogłoszone w 

sołectwach. 

 

Str.5 druga wypowiedz M.Kutnik od dołu 

4. Małgorzata Kutnik -  bo to był argument, że nie zostały uwzględnione w tym studium. 

 

Str.5  po 2 od dołu wypowiedzi M.Kutnik, przed wypowiedzią T.Smarza 

5. Zbigniew  Drewnowski – stwierdził, że może zasadnym byłoby  je powtórzyć? Myślę, 

że to jest dosyć istotne pytanie. 

6. Małgorzata Kutnik  stwierdziła, że jest to istotne pytenie. 

7. Tadeusz Smarz – stwierdził, że powinniśmy grać w otwarte kary, ciągle jest takie 

udawanie i siłowanie się.. Poinformował, że wnioski, które wpłyną i wpłynęły będą 

rozpatrywane, ale to nie jest równoznaczne z przyjęciem  Rada będzie zajmowała się 

studium dopiero w ostatnim momencie opracowania.  

8. Mirosław Kwiatkowski- odpowiedział, ze nie trzeba jeszcze raz składać wniosków. Są 

wszystkie i będą jeszcze raz rozpatrzone.  

 

 

                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

                                                                                          Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała : 

Mirosława Mycak 
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